
P r o t o k ó ł   Nr  XXVI /14 
  
z obrad XXVI Sesji VI Kadencji  Rady Gminy Nowy Dwór z dnia 5 lutego 2014 r.  
Obrady Sesji odbywały się  w lokalu Nowodworskiego Ośrodka Kultury  od godz.  10 00 do 
godz. 1100 

Obecni na posiedzeniu Sesji Radni: 
1. Andrukiewicz Marian 
2. Hańczaruk Wiesław  
3. Humienny Kazimierz 
4. Krzysztof Kalenik 
5. Maria Rowińska 
6. Możejko Marcin 
7. Pawłowski Piotr 
8. Radziwon Ryszard 
9. Rusiecki Kazimierz 
10. Rutkowska Grażyna Danuta 
11. Sobolewski Stanisław 
12. Sobolewski Piotr 
13. Stasiulewicz Czesław 
14. Sulima Jerzy 

 
Nieobecni na posiedzeniu Sesji Radni: 

1. Tomaszewski Wiesław       
 

Ponadto w obradach Sesji uczestniczyli: 
Wójt – Andrzej Humienny 
Sekretarz Gminy – Stanisław Hrynkiewicz, 
Skarbnik – Pani Anna Dziedzicka,  
Kierownik Referatu Komunalnego – Mieczysław Dziedzicki, 

      Sołtysi z terenu gminy – lista obecności w załączeniu do protokółu. 
 
 

Obrady XXVI Sesji  VI Kadencji Rady Gminy otworzył  i prowadził Przewodniczący Rady 
Gminy    - Pan Krzysztof Kalenik  

 
Na wstępie powitał wszystkich obecnych  i stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach Sesji 
uczestniczy 14 radnych, a więc obrady są prawomocne.  

Ad. pkt. 2-go 

Przewodniczący Rady poinformował, że wpłyną wniosek od Wójta Gminy Nowy Dwór z 
prośbą o zwołanie XXVI Sesji. Przewodniczący Rady   odczytał w/w  wniosek. Radny Pan 
Piotr Pawłowski zwrócił się z pytaniem czy można zgłosić wniosek. Sekretarz Gminy 
odpowiedział, że nie tylko wnioskodawca czyli Wójt ma prawo zgłaszać wnioski. 
Przewodniczący Rady poddał porządek obrad pod głosowanie.   

Porządek obrad został przyjęty  w głosowaniu jawnym przy 11 głosach za, 3 wstrzymujących 
się, głosów przeciw  nie było  w następującym brzmieniu : 

1. Otwarcie Sesji , powitanie  obecnych , stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 



4. Podjęcie uchwał: 
                      - w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2014. 
                      - w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Nowy Dwór na  
                        lata 2014-2024 

5. Zakończenie obrad XXVI Sesji Rady Gminy. 
 

Ad. pkt. 3 – go 
 
Przewodniczący Rady  Krzysztof Kalenik  poinformował , że protokół z XXV Sesji Rady 
Gminy wyłożony był do wglądu w Urzędzie Gminy pokój Nr 1 .Zaproponował przyjęcie 
protokołu z poprzedniego posiedzenia , zapytał czy są  uwagi do protokółu z poprzedniej 
sesji. Radni uwag nie wnieśli. Protokół z poprzedniej sesji został  przedstawiony do 
głosowania  i przyjęty  w głosowaniu jawnym przy 10 głosach za, 4 wstrzymujących się, 
głosów przeciw nie było.  

    

Ad. pkt. 4 – go. 

Podjęcie uchwał: 
-w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2014. Przewodniczący Rady odczytał treść 
uchwały. Wójt Gminy Pan Andrzej Humienny udzielił wyjaśnień do w/w uchwały. 
Poinformował, że zaistniałą taka sytuacja, że gmina musi zaciągnąć kredyt, aby uregulować 
zaległości w związku z programem, który realizowany był (asfaltowanie ulic w Nowym 
Dworze). Rozliczenie z Urzędem Wojewódzkim miało nastąpić do końca stycznia 2014 roku, 
firma Eko Energia nie wpłaciła nam jeszcze obiecanej darowizny i dlatego musimy zaciągnąć 
kredyt. Jest podpisany aneks z wykonawcą robót, że pozostała część zostanie wypłacona 
przez gminę do końca marca 2014r. Urząd Wojewódzki zażądał uchwały Rady Gminy Nowy 
Dwór, aby mieć pewność, że są czynione starania, aby uregulować zaległość. Jeśli nie 
uchwalimy w/w uchwał Ministerstwo może cofnąć nam dotację, którą otrzymaliśmy tzn. 
800 000,00 zł. W takiej sytuacji gminie grozi Komisarz. Wójt poinformował również, że 
zostało wysłane wezwanie do zapłaty dla Firmy Eko Energia, odpowiedzi jeszcze nie mamy, 
ale planowany jest wyjazd do Prezesa w tej sprawie.  
Pytania obecnych: 
- Radny Pan Piotr Pawłowski- do tej uchwały potrzebna będzie opinia RIO, co się stanie jeśli 
opinia będzie negatywna. Pani Skarbnik Anna Dziedzicka wyjaśniła, że system komputerowy 
powiązany z RIO dopuścił zaciągnięcie kredytu, ale RIO będzie jeszcze dokładnie badać 
sytuację finansową gminy. 
- Radny Pan Wiesław Hańczaruk- odczytać umowę partnerską z firmą Eko Energia oraz czy 
na umowie odnośnie programu Schetynówki jest podpis Wójta i Pani Skarbnik. Wójt 
odpowiedział, że jest jego podpis i Pani Skarbnik. 
- Radny Hańczaruk Wiesław – kiedy miną termin realizacji programu Schetynówka. Wójt 
odpowiedział, że termin realizacji miną 31 grudnia, do stycznia mieliśmy przedstawić 
sprawozdanie z wykonania. Radny Hańczaruk powiedział, że wchodząc w ten program Wójt 
zapewniał, że będzie pokrycie, podobnie było przejmując drogi powiatowe, byłem temu 
przeciwny i teraz skutkuje to tym ,że nasza gmina jest bardzo zadłużona. Wójt wyjaśnił, że 
kredyt który teraz zaciągamy miał być przeznaczony na przyszłą Schetynówkę, ma nadzieję, 
że Prezes da  obiecaną darowiznę  i uregulujemy zaległość.  
Pani Skarbnik Anna Dziedzicka odczytała umowę partnerską z Firmą Eko Energia.  



- Radny Pan Wiesław Hańczaruk- czy odczytana umowa była sporządzona przez naszego 
Mecenasa. Wójt odpowiedział, że nasz Mecenas z porozumieniem z Mecenasem Eko Energii 
sporządzili w/w umowę, kontaktowali się drogą mailową .  
- Radny Hańczaruk   Wiesław- czemu w dniu dzisiejszym na tak ważnej sesji nie ma 
Mecenasa. Wójt odpowiedział, że nie mógł być obecny, ma inne zobowiązania.  
- Radny Hańczaruk   Wiesław- dlaczego Mecenas nie podpisał się pod umową, którą 
sporządził. W razie sprawy sądowej odpowiedzialny będzie tylko Wójt, bo tylko jego podpis 
widnieje na umowie. Przy zawarciu umowy spółka jakim zarządza kapitałem. Wójt wyjaśnił, 
że jest to spółka komandytowa tzn. że odpowiadają własnym kapitałem. W internecie  
znalazłem informację, że roczny dochód tej spółki wynosi ponad miliard złotych rocznie.           
- Radny Hańczaruk Wiesław- nie chodzi o to czym spółka obraca tylko chodzi o kapitał 
założycielski, jeśli dojdzie do sprawy w sądzie, żeby był kapitał z którego będzie można 
ściągnąć. Wójt poinformował, że Prezes tej firmy odpowiada własnym majątkiem. Gdyby coś 
było nie tak byłby wpis w KRS. 
- Radny Hańczaruk Wiesław- czy Mecenas sprawdził, jakim kapitałem obraca ta spółka 
dokładnie Firma Eko Energia Nowy Dwór. Wójt odpowiedział, że to jest jego prywatna 
sprawa jakim kapitałem obraca, ale odpowiada swoim majątkiem za Firmę Eko Energia 
Nowy Dwór. 
- Radny Hańczaruk Wiesław- dlaczego do tej pory nie są ściągane odsetki, w umowie jest taki 
zapis. Wójt odpowiedział, że wezwanie do zapłaty zostało wysłane, czekamy na odpowiedź.  
- Radny Hańczaruk Wiesław- rozliczenie miało nastąpić z końcem grudnia, co będzie jeśli 
wykonawca asfaltu w Nowym Dworze wystąpi o odsetki za wykonaną pracę z tytułu 
opóźnienia zapłaty. Wójt powiedział, że ma prawo do tego, ale mamy aneks podpisany, że do 
30 marca 2014 r. czekają na zapłatę drugiej połowy.  
- Radny Hańczaruk Wiesław – czy aneks był podpisany po 30 grudnia 2013r. Wójt 
odpowiedział, że został podpisany przed 30 grudnia.  
- Radny Hańczaruk Wiesław- wszystkie dokumenty z rozliczenia będą sprawdzane przez 
Ministerstwo Skarbu Państwa, co będzie jeśli odrzucą nam dzisiejszą uchwałę odnośnie 
kredytu z tytułu niezachowanych terminów, co wtedy będzie. Wójt odpowiedział, że jest to 
cel realizacji, który został osiągnięty.  
- Radny Pan Czesław Stasiulewicz- było spotkanie z Panią Mecenas Eko Energii która 
powiedziała, że póki nie stanie wiatrak Prezes nie będzie płacił ponieważ nie ma pieniędzy. 
Wójt odpowiedział, że są to słowa Pani Mecenas, a nie samego Prezesa.  
- Radny Hańczaruk Wiesław – jeśli Ministerstwo odrzuci nasze rozliczenie, to gmina będzie  
musiała zwrócić 800 000,00 zł. Czy Wójt zdaje sobie sprawę z tego co będzie. To jest bardzo 
poważna sprawa. Wójt odpowiedział, że jeśli taka sytuacja nastąpi nie będzie Rady Gminy ani 
Wójta, zostanie powołany Komisarz.  
- Radny Hańczaruk Wiesław- skoro  Wójt doprowadził do takiej sytuacji to po co obciążać 
jeszcze bardziej gminę i brać kredyt. Czemu dzisiejsza uchwała nie została podjęta w grudniu. 
Wójt odpowiedział, że wskaźnik nie wychodził.  Byliśmy pewni, że dostaniemy darowiznę.   
- Radny Hańczaruk Wiesław- czy Wójt rozmawiał w Urzędzie Wojewódzkim jak wybrnąć z 
tej sytuacji, żeby dotacja nie została cofnięta. Wójt odpowiedział, że rozmawiał i kazali 
podjąć uchwałę, którą dziś ma im dostarczyć.  
- Radny Hańczaruk Wiesław- czy jest sens opracowywania planu przestrzennego, skoro temat 
wiatraków jest bardzo niepewny.  
- Radny Czesław Stasiulewicz- Pani Mecenas Eko Energi mówiła, że ktoś z gminy zapewniał, 
że studium jest opracowane i Prezes czuje się oszukany. Sekretarz Gminy powiedział, że 
chodzi tu o pismo od Eko Energii, na które jest właśnie pisana odpowiedź , na komisjach 
radni zapoznają się z nią. W Protokole Nr XV/12 z obrad Sesji jest dokładnie napisane, że jest 



to długi proces o czym Prezes dobrze wiedział.  Wójt powiedział, że gdyby były projektant 
miał uprawnienia to gmina miałaby już uchwalone studium.  
- Radny Czesław Stasiulewicz- jakie zadłużenie ma gmina no koniec 2013 roku. Pani 
Skarbnik odpowiedziała, że z tytułu kredytu 1 103 523, 00 zł, łącznie z drogami, rachunkami  
1 238 411, 00 zł plus oświata 160 000,00 zł.  
- Radny Czesław Stasiulewicz- dzięki dobremu rządzeniu przez 3 lata gmina ma coraz 
większe zadłużenie. Wójt odpowiedział, że jest zadłużenie, ale chociaż coś się robi.  
- Radny Czesław Stasiulewicz- za taką kwotę można wylać o wiele więcej asfaltu. Wójt 
odpowiedział, że jest w to wliczony chodnik. Była okazja to robiliśmy.  
- Radny Wiesław Hańczaruk- czy nauczycielom została wypłacona zaległa kwota. Pani 
Skarbnik odpowiedziała, że zaległy dodatek został nie wypłacony, ale mają swój budżet, 
gmina na wstępie dopłaciła 500 000,00 zł i Dyrektor musi mieścić się w tej puli.  
- Radny Wiesław Hańczaruk- jeśli nauczyciele pójdą do sądu dojdą jeszcze dodatkowo 
odsetki. Pani Skarbnik powiedziała, że jeśli pójdą do sądu podadzą Dyrektora Szkoły, który z 
kolei powinien zatrudnić tyle osób, aby funduszy było wystarczająco.  
-  Radny Wiesław Hańczaruk- Wójt dał przyzwolenie na to, żeby w szkole pracowało 30 
nauczycieli i to są skutki. W jakich ratach gmina będzie musiała spłacać kredyt, jeśli go 
otrzymamy. Pani Skarbnik odpowiedziała, że raty będą rozłożone na lata 2015-2024.  
- Radny Pan Piotr Pawłowski- jeśli dojdzie do sprawy sądowej z Firmą Eko Energia, chodzą 
głosy, że z naszym Mecenasem sprawy nie wygramy.  
Uchwała Nr XXVI/170/14  w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2014 została przyjęta 
w głosowaniu jawnym przy  13 głosach za, 1 wstrzymującym się, głosów przeciw nie było. 
- w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Nowy Dwór na lata 2014-
2024.Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. Wyjaśnień do w/w uchwały udzieliła 
Pani Skarbnik. Radni pytań nie mieli. 
Uchwała Nr XXVI/171/14 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 
Nowy Dwór na lata 2014-2024 została przyjęta w głosowaniu jawnym przy 13 głosach za, 1 
wstrzymującym się, głosów przeciw nie było.  

 
 
Ad. pkt. 5-go  
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Kalenik 
zakończył obrady XXVI Sesji Rady Gminy Nowy Dwór. 
 
     Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
 
    Protokółował:                                                                  Przewodniczył:                                                                         
 


